中國聯通 China Unicom



China Unicom was founded as a Government-owned corporation, established on July 19, 1994, by the Ministry of Information Industry and approved by the State Council. Started as a wireless paging and GSM mobile operator, it currently provides a wide range of services including nationwide GSM mobile network, long-distance, local calling, data communication, Internet services and IP

telephony in mainland China, and has operated a CDMA network in Macau since 18 October 2006. Compared to other mobile providers China Unicom is ranked as the world's third-biggest mobile provider. On 7 January 2009, China Unicom was awarded WCDMA license to expand its business to 3G telecommunication.

中國聯通成立於1994年7月19日,由信息產業部和國務院批准,作為政府全資擁有的公司,開始了無線尋呼和GSM移動運營商。它目前提供廣泛的服務:包括全國的GSM移動網絡、長途、本地電話、數據通信、互聯網服務和在中國大陸的IP電話,並自2006年10月18日起在澳門經營CDMA網絡。相比其他移動服務供應商,中國聯通被列為世界上第三大移動服務提供商。2009年7月1日,中國聯通獲得WCDMA牌照以擴大其3G電信業務。







